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JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 

Data: 14 de novembre de 2024 

Hora de la reunió: 09:00 h en primera convocatòria i 09:30 h en segona 

 

Assistents: relació a l'Annex 1.  

Excusen la seua assistència García Carrión, Marta; Chiva, Juan; Mandingorra, Mª Luz; 

Piquero Navalón, José Javier; y Muñoz, Alejandro. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta anterior de la Junta Ordinària de 27 de setembre de 2024. 

S’aprova per assentiment. 

2. Informe del Degà. 

El degà Manuel Lomas Cortés explica que la Junta anava a ser en format híbrid però pel fet 

que es va decretar ahir el nivell d'alerta 3 per una nova DANA i s'ha mantingut durant el dia 

d'avui, se celebrarà totalment en línia. El degà argumenta que, encara que ha de decretar-se 

el nivell 4 per al tancament de l'edifici, amb el nivell 3 en suspendre's l'activitat dels conserges 

no es pot obrir el centre. Indica que no ha obert cap facultat de la UV. S'ha plantejat al 

Rectorat la revisió del que impliquen els nivells d'alerta, perquè tal com està ara genera 

problemes. És un sistema d'alertes que es va implantar en el 2019, abans del COVID i de la 

DANA del passat 29 d'octubre i no està adaptat. 

Sí que és cert que la Universitat sí que ha donat una bona resposta a la greu situació derivada 

de les inundacions. 

L'objectiu d'aquesta sessió és la d'informar de tot el derivat de la DANA i inundacions del dia 

29 d'octubre i de les derivades que aquesta ha tingut en el funcionament de la Facultat. El 

degà indica que s'han anat enviant avisos a tota la comunitat conforme anaven evolucionant 

els esdeveniments. 
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El degà manifesta el dol de la Facultat i el record a totes les víctimes, i el suport a totes les 

persones afectades en la mesura que des del centre podem. Informa que no hi ha hagut 

víctimes entre els membres de la comunitat de la Facultat, encara que una persona del 

personal de la cafeteria sí que ha perdut a dos familiars. Vol que conste en acta el condol de 

tota la Junta. També comenta el degà que sí que hi ha hagut companys del PDI i del PTGAS 

que ha patit danys materials en viure en l'àrea afectada i que l'estan passant malament. 

Quant als estudiants afectats, el degà assenyala que la casuística és variada, però hi ha hagut 

molta afectació i sofriment. En l'últim Consell de Govern l'únic punt del qual de l'ordre del dia 

era l'aprovació dels criteris OCA, els quals arribaran dilluns que ve 18 de novembre, la Rectora 

va informar de les mesures de la UV després de la DANA. Es va comentar que entorn d'un 20% 

de l'estudiantat de la UV s'han vist afectats de manera directa o indirecta. Aquest 

percentatge s'assembla a l'estimació que des del deganat vam fer respecte als possibles 

afectats del nostre centre (entorn del 22%). Això va ser una valoració que l'equip deganal va 

fer seguint com a criteri el lloc de residència. Posteriorment a partir de la implementació del 

formulari d'afectats que s'ha llançat des de la UV, sembla que l'impacte en els nostres 

estudiants és més reduït. 

Tenim 40 casos en total i en les noves actualitzacions no sembla que s'estiguen incrementant 

els casos. No obstant això, en unes poques ocasions sembla que estudiants han emplenat el 

formulari, però aquests no s'han registrat correctament. Dels casos que tenim en la Facultat 

26 sembla que són greus. Des del deganat ens hem posat en contacte amb ells per a 

preguntar-los com estaven i saber si podien seguir les classes en línia. Hi ha molts dels 

afectats que ho estan passant molt malament, i els hem tractat de reconfortar. Se'ls ha 

informat de les mesures de flexibilització. No tots els estudiants tenen facilitat de connexió, 

encara que amb les dades del telèfon mòbil estan podent seguir la classe. Comenten que si 

es graven les sessions els resultaria més senzill poder seguir-les en un altre moment. El degà 

insta que es graven les classes perquè es puguen compartir amb aquests estudiants. El degà 

també comenta que els coordinadors de grau tenen informació dels alumnes afectats i els 

seus telèfons per si es necessita contactar personalment amb ells. No se sap si hi ha 

estudiants que no han emplenat el formulari, però aquesta és la informació amb la qual 

comptem per a treballar. La percepció que tenim en veure que els estudiants que s'estan 

connectant a les sessions en línia s'assembla bastant al nombre d'estudiants que tenim en 

classe, és que la majoria estan podent seguir les classes. 

No sabem fins quan podria prolongar-se aquesta situació de docència en línia. La Rectora ha 

sigut informada per Conselleria que el servei de metro no es podrà restablir fins al 20 de 

desembre, la qual cosa podria suposar que aquestes mesures de circumstàncies especials de 

mobilitat que han motivat la docència en línia, no decauran fins a aquest dia. No hi ha res 

segur, però podria ser que les classes virtuals es mantingueren fins a aquests dies. De totes 

maneres, no hi ha res clar i cal esperar. El degà vol agrair la paciència que tots els companys 

estan tenint davant l'escenari que estem vivint. 
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En principi la docència en línia està transcorrent bé i només hi ha hagut xicotets problemes, 

com en el cas d'una classe on alguns alumnes no van tenir un comportament correcte i es 

veurà si es poden identificar per a amonestar-los per la seua falta de consideració. 

El degà assenyala que l'activitat en la Facultat, exceptuant la docent, contínua sempre que 

no es decrete el nivell 3 d'emergència com ahir i avui. Demà tornarà obrir, però sense 

activitats presencials per als estudiants. S'ha desconvocat el Dia de la Fruita. S'ha pactat 

donar la fruita o el seu cost als municipis afectats a través del Vicerectorat de Sostenibilitat, 

Cooperació i Vida Saludable. D'altra banda, el degà informa que el Vicerectorat de Cultura i 

Societat també ha iniciat accions solidàries que tenen a veure amb la dimensió patrimonial. 

En aquest cas nostra Facultat està fortament implicada. El degà agraeix als Departaments de 

Prehistòria, Arqueologia i Història Antiga i d'Història de l'Art que hagen prestat els seus 

laboratoris en el context de l'acció “Salvem les fotos” que ha tingut bastant repercussió en 

els mitjans de comunicació. Agraeix al Departament d’Història de l’Art que al costat de 

l'IVACOR que s'hagen prestat a treballar en la salvaguarda de tota una sèrie de materials 

antics (llibres) de biblioteques afectades per la inundació. La Facultat ha prestat un espai per 

a deshumidificar obres d'art que estaven exposades en sales de cultura dels ajuntaments 

afectats. 

El degà anuncia que la pròxima Junta serà el 29 de novembre amb l'objectiu d'aprovar els 

títols propis vinculats al Centre. El degà obri un torn de paraula. 

La professora Gema Capilla pregunta de quina manera es pot accedir al llistat d'alumnes 

afectats per la DANA al qual el degà ha fet referència. El degà li indica que ell mateix li ho 

proporcionarà. La professora Amparo Mateo li indica a la professora Capilla que la informació 

la va enviar la vicedegana Marta García per correu. 

El director del Departament d’Història Moderna i Contemporània Sergio Valero, proposa si 

no seria millor que els estudiants afectats escrigueren als professors directament. El degà 

comenta que el que s'està produint és precisament això, que els estudiants estan escrivint 

directament als seus professors. Però si els professors volen comprovar si aquests alumnes 

estan realment afectats poden parlar amb els coordinadors per a saber si aquests alumnes 

han fet el formulari. 

El professor Ferran Archilés presa la paraula comenta que ha rebut una informació 

relacionada amb els premis extraordinaris i sol·licita informació sobre els quals afecten els 

màsters i si cal fer una proposta de les CCA. El degà indica que en deganat també s'ha rebut 

aquest correu. Informa que és un procés que sempre té lloc a principi de novembre. Solen 

enviar la proposta per part del servei corresponent, organitzada en funció de la nota mitjana 

d'alumnes de grau i també de màster. Abans això només es feia així amb els estudiants de 

grau, però ara també es fa en el cas dels de màster. El professor Archilés assenyala que a ell, 

en el cas del màster, li arribava una proposta baremada i a través de la CCA s'acceptava. El 

degà diu que abans hi havia una comissió específica en la Facultat per a la decisió de qui se li 
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atorgava el premi extraordinari. Aquesta comissió rebia la informació dels millors expedients 

segons la nota mitjana, i la comissió en realitat només validava aquesta proposta. Ara es fa el 

mateix amb els màsters i és la CCA la que valguda. La informació enguany ha arribat més tard 

per la DANA. Hi ha de temps fins al 29 de novembre per a validar les propostes i es farà en la 

pròxima Junta de Facultat. 

La directora del Departament de Geografia, professora Ana Camarasa, pregunta sobre si 

existeix una obligació de gravar les classes que s'estan impartint en línia. Hi ha professors que 

li han dit que no tenen intenció de fer-ho i vol saber si els professors tenen o no el dret de no 

gravar les seues classes. El degà li contesta que els professors no tenen cap obligació de 

gravar les classes si no volen. El que ha fet el rectorat és una recomanació. Si no es graven sí 

que han d'establir altres mesures que garantisquen que aquests estudiants podran abordar 

els continguts de les matèries. La professora Camarasa diu que ella ha recomanat als 

professors del departament que es graven i si no que feren tutories síncrones col·lectives o 

personalitzades. 

La professora Teresa Orozco pren la paraula per a preguntar sobre el temps que roman la 

gravació en el núvol i si saber si després s'ha d'eliminar. El degà li contesta que això és cada 

professor qui decidirà quan elimina la gravació de la sessió del núvol. La professora Gema 

Capilla comenta que està l'opció de gravar en l'equip. 

3. Aprovació, si escau, de la modificació composició de la Comissió de Coordinació 

Acadèmica del Màster en Història i Identitats en el Mediterrani Occidental (segles XV-XIX). 

El degà informa que el canvi que es demana és en la presidència de la Comissió. El professor 

Juan Francisco Pardo que ha sigut el director del màster per més de 10 anys ha sol·licitat el 

seu canvi. La CCA ha proposat com a directora del màster a la professora Nuria Verdet. 

S'aprova la proposta per unanimitat. 

4. Aprovació, si escau, de la modificació composició de la Comissió de Coordinació 

Acadèmica del Màster en Història del Món Occidental. 

El degà informa que aquest canvi (professor Enrique Cruselles pel professor Antonio José 

Mira) es va produir en pràctica fa dos anys però no s'havia passat per Junta. El professor 

afectat ha sol·licitat un certificat i és quan hem vist que no tenien constància en rectorat 

d'aquest canvi. El que farem és donar per aprovat aquest canvi amb efecte retroactiu 

S'aprova la proposta de modificació per unanimitat. 

5. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició dels CAT’s dels Graus de la Facultat. 

El degà indica que hi ha tres propostes. 
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La primera afecta a la CAT del Grau Història pel que fa al representant del Departament de 

Geografia. Els nous representants serien el professor Juan Miguel Albertos com a titular i com 

a suplent el professor Jorge Hermosilla. 

La segona afecta a la CAT del Grau d'Informació i Documentació. La nova representant que 

entra del Departament de Direcció d'Empreses és la professora Maicas Pérez. 

La tercera afecta també a la CAT del Grau d'Informació i Documentació. És un canvi en el 

representant dels estudiants. La nova persona que entra és l'alumna Kayla Marie Wainsztein. 

S'aproven els propals de modificació per unanimitat. 

6. Assumptes de tràmit. 

No hi ha. 

7. Torn obert de paraula. 

El professor José Luis Jiménez pren la paraula per a reconèixer públicament la labor que està 

realitzant l'equip deganal en la gestió de la situació que s'ha produït després de la DANA i 

inundacions. Expressa tots els seus ànims a tots i agraeix l'esforç. 

El degà informa que ha d'eixir de viatge a un congrés però que la resta de l'equip deganal 

estarà disponible per a qualsevol assumpte que puga sorgir. Comenta que no li agrada haver 

d'absentar-se amb aquesta situació que estem vivint, però espera que no hi haja més 

problemes. 

Amb la qual cosa, i sense més assumptes que tractar, és clou la sessió als 10.40 h, de la qual, 

com a Secretari, done fe i, amb el vist-i-plau del Degà, estenc la present acta. 

 

 

       Vist-i-plau 

El Secretari      El Degà 

 

 

Emilio Iranzo García     Manuel Lomas Cortés 
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ANNEX 1 

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

27 de setembre de 2024 

LLISTA D'ASSISTENTS 

PROFESSORAT AMB VINCULACIÓ PERMANENT 

Albaladejo Vivero, Manuel 

Archilés Cardona, Ferran 

Camarasa Belmonte, Ana 

Díez Castillo, Agustín 

Domenech, Sergi 

Eixea Vilanova, Aleix 

García Marsilla, Juan Vicente 

García Puchol, Oreto 

Gil Saura, Yolanda 

Iranzo García, Emilio 

Izquierdo Aranda, María Teresa 

Jiménez Salvador, José Luis 

Lomas Cortés, Manuel 

López Bertran, Mireia 

Mateo, Amparo 

Muñoz Navarro, Daniel 

Orozco Kölher, María Teresa 

Valero Gómez, Sergio 
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PROFESSORAT SENSE VINCULACIÓ PERMANENT 

Aparisi Romero, Frederic 

Capilla Aledón, Gema 

Machause López, Sonia 

 

PTGAS 

Lacasta Calvo, Joaquín 

Montes Viana, Mercedes 

Rojo Iranzo, Lucía 

 

PIF 

 

ESTUDIANTS 

 

 


